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 14 .  zasedání  Moni torovacího výboru 

Operačního programu Technická pomoc  

2014-2020 

 

Místo konání: Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Staroměstské náměstí 6, Praha 1 

Datum konání: 23. listopadu 2021 od 10:00 hodin (prezence od 9:00 hodin) do 12:30 hodin 

 

Přítomni:  

místopředseda:         Marek Kupsa (MMR)  

poradce (zástupce Evropské komise):        Jana Chaloupková (EK)  

pozorovatel (Ministerstvo financí – AO):  Ivana Majtnerová (MF–AO) 

členové s hlasovacím právem:  Lenka Szabová (MMR), Adriana Prokešová (MF), 

Eva Richtrová (MŽP), Radka Bučilová (MPO), Jan 

Frisch (MŠMT), Petr Chuděj (MPSV), Věra 

Korman Horáčková (MD), Irena Křížová (MZE), 

Michael Otta (Asociace krajů ČR), Martin Bednář 

(MHMP), Jana Brodská (MMR – ŘO IROP), Petr 

Volek (ANNO), Pavla Košťálová (ÚV), Jana 

Havlicová (RR) 

hosté:     Michal Klusák (MMR), Stanislav Bogdanov 

(MMR), Lucie Zonková (MMR), Daniela Horová 

(MMR), Jiří Kořínek (MMR), Petra Lukšová 

(MMR), Kateřina Řehořková (MMR), Martin Janda 

(MMR), Juraj Laššuth (MMR), Ivana Hladíková 

(MMR), Ilona Binhacková (MMR), Linda Lojdová 

(MMR), Magdalena Rybářová (MMR), Irena 

Ahneová (MMR) 
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Program jednání: 

1. Zahájení 

2. Aktuální informace ŘO OPTP a příprava OPTP 2021+ 

3. Informace o finančním čerpání z OPTP 2014–2020 

4. Schválení Zprávy o plnění Evaluačního plánu 2021 

5. Schválení Ročního komunikačního plánu na rok 2022 

6. Různé 

7. Shrnutí hlavních závěrů 

 

Ad (1) Zahájení  

Marek Kupsa (MMR) přivítal přítomné členy a hosty na 14. zasedání Monitorovacího výboru 

Operačního programu Technická pomoc 2014-2020 (dále „MV OPTP“). Poděkoval za průběh 

a hlasování členů MV v rámci předešlých jednání MV per rollam. Omluvil náměstka ministryně 

a předsedu MV Zdeňka Semoráda z dnešní účasti na MV ze zdravotních důvodu. Následně 

přivítal zástupkyni EK, paní Janu Chaloupkovou a požádal ji o úvodní slovo. 

Jana Chaloupková (EK) poděkovala za přivítání a pozvání na jednání MV. Seznámila členy 

MV se svou působností u EK od června 2021 s tím, že v její kompetenci je OPTP pro aktuální 

i nové programové období. Hovořila o probíhajícím vyjednávání nového programového 

dokumentu a vyjádřila naději, že OPTP bude brzy schválen vzhledem k tomu, že se jedná o 

program bez zásadních problémů.    

Marek Kupsa (MMR) konstatoval, že MV OPTP je usnášeníschopný, jelikož je přítomno 15 

hlasujících členů z celkového počtu 17 členů. Omluveni 2 členové. Seznámil přítomné 

s návrhem programu jednání a vyzval je ke vznesení případných námitek. Žádné námitky 

k programu jednání vzneseny nebyly a program jednání byl jednomyslně schválen.  

 

Ad (2) Aktuální informace ŘO OPTP a příprava OPTP 2021+ 

Petra Lukšová (MMR) prezentovala aktuální informace o operačním programu, a to přehled 

alokací k jednotlivým prioritním osám, procenta na alokaci u předložených projektů a projektů 
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s právními akty a výši alokace ukončených projektů. Seznámila člen MV rovněž s čerpáním 

finančních prostředků dle příjemců, z nichž největší jsou MMR, MF, CRR a RR. Navázala na 

aktuální informace o čerpání alokace OPTP, týkající se vyúčtovaných žádostí o platbu a 

autorizovaných souhrnných žádostí s tím, že k 1. 11. 2021 je certifikováno více jak 75 % 

alokace OPTP.  

Marek Kupsa (MMR) informoval o schválení OPTP 2021+ vládou ČR v říjnu 2021 včetně 

rozdělení alokace a o dvou proběhlých neformálních jednání s EK v červnu a říjnu. V současné 

době finalizujeme vypořádání posledních sedmi připomínek EK. Poté, co bude předložena EK 

Dohoda o partnerství, dojde také do konce letošního roku k předložení PD OPTP k oficiálnímu 

připomínkování EK. Předpokládáme že v prvním, příp. zkraje druhého čtvrtletí 2022 bude 

OPTP21+ Komisí schválen. Doplnil, že OPTP nemusel projít posouzením vlivu na životní 

prostředí (SEA) a nevyskytují se další zásadní problémy, které by brzdily schválení programu. 

Očekáváme, že EK schválí OPTP jako jeden z prvních programů ČR. Dále seznámil členy MV 

s členěním OPTP na Prioritu 1 – podpora implementace EU fondů, a to jak klíčových aktérů 

implementace – MMR-NOK, platební a auditní orgán MF, AFCOS, MV ČR (implementace e-

Government), tak i zásadních aktivit na horizontální úrovni – informační systémy, odborné 

vzdělávání, publicita, adhoc projekty nejen NNO, ale i dalších subjektů, které budou pomáhat 

s řízením implementace. Financování priority 1 proběhne z EFRR, plánovaná alokace je více 

než 142 mil. EUR.  

Stanislav Bogdanov (MMR) seznámil členy MV se stavem přípravy monitorovacího systému 

(MS 2021+) na nové období, která probíhá ve třech etapách. První zahrnuje vývoj aplikace 

(dostupná v produkčním i testovacím prostředí), do konce listopadu na testovací prostředí 

umístí další sadu funkcí, které by umožnily zahájení výzev, v plánu je realizace prototypu D 

(podle schválení Dohody o partnerství). Druhá etapa obsahuje pořízení hardware a 

infrastruktury (celkem se jedná o 6 veřejných zakázek, z toho 2 již byly zadány a ostatní plánují 

zadat do konce letošního roku z důvodu rozpočtového provizoria v příštím roce). Na konci 1. 

čtvrtletí 2022 by měl být MS 2021+ připraven ke spuštění. 

Marek Kupsa (MMR) se vrátil k prezentaci přípravy OPTP 2021+, a to k prioritě 2, která bude 

nadále zahrnovat podporu stávajících ITI a dalších 6 ITI (bývalých IPRÚ), MAS, (OPTP úzce 

spolupracuje s NS MAS na nastavení podpory), RSK (budou v obměněném modelu 

podporovány a podoba podpory se řeší s Odborem regionální politiky MMR), MHMP). Priorita 

2 bude financována z FS plánovaná alokace je více než 77 mil. Kč. Uvedl, že snahou OPTP je 

zjednodušení programu a snížení administrativní zátěže formou použití paušálů s tím, že doufá, 

že financování programu bude dostatečné. Kvantitativně dojde k nárůstu projektů vzhledem 

k podpoře 180 MAS, čemuž ale úplně adekvátně neodpovídá nárůst zaměstnanců ŘO OPTP 

nicméně bude potřeba tuto situaci zvládnout.  
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Jana Chaloupková (EK) hovořila o časovém intervalu schvalování programů s tím, že do 

konce roku 2021 nepředpokládá jejich schválení. Rovněž vzhledem k potřebě přeprogramování 

finanční alokace roku 2021 je pravděpodobné, že nebude možné schválit programy dříve než 

v březnu 2022. Vyjádřila naději, že OPTP bude jeden z prvních programů, který se podaří 

schválit, ale nejdříve musí projít schválením všemi GŘ a dalšími subjekty EK.  

Marek Kupsa (MMR) informoval o probíhajících jednáních s EK ohledně indikátorové 

soustavy OPTP, jež bude tvořit povinná část z indikátorové soustavy, ale hlavní vypovídací 

hodnotu budou tvořit evaluace.  

Eva Richtrová (MŽP) požádala o sdílení zkušeností se zjednodušenými metodami vykazování 

(ZMV). 

Petra Lukšová (MMR) uvedla, že ZMV nemáme zohledněny v programovém dokumentu na 

základě doporučení EK. ZMV budou zahrnovat pouze mzdové výdaje a paušální náklady. 

OPTP použije pro aplikaci ZMV článek 56 Obecného nařízení.  V případě jakýchkoliv dotazů 

je možné se obracet na ni. 

Petr Volek (ANNO) dotázal se, jak budou partneři zapojováni do ad hoc projektů. V případě, 

že nebude samostatná výzva, tak jakým způsobem bude fungovat proces předkládání projektů.  

Marek Kupsa (MMR) upřesnil, že budeme vycházet ze zkušeností z tohoto období se snahou 

zachovat formu nejen pro střešní organizace NNO, ale případně i další partnery. Hlavní slovo 

bude mít MMR-NOK, který si bude určovat pro nosná témata, případně i MF – PO a EK. 

Předpokládá, že NS MAS bude mít navazující projekt na současné období. Snahou této aktivity 

je širší oblast výběru témat i širší zacílení.  

Jiří Kořínek (MMR) doplnil, že důvodem pro ponechání části alokace OPTP k využití na ad 

hoc projekty byla zkušenost ve stávajícím PO, kdy jsme neměli možnost reagovat na aktuální 

situace v implementaci OP a fondů vůbec. Právě proto jsme nyní vyčlenili část prostředků na 

ad hoc projekty pod koordinací MMR NOK. To by mělo znamenat větší flexibilitu a   umožnit 

účast pro širší spektrum příjemců než pouze NNO.  

Marek Kupsa (MMR) doplnil, že z OPTP bude rovněž podpořen tým, který by měl na 

Ministerstvu vnitra řídit oblast e-Governmentu formou pomoci dalším programům vytvářet 

cílené výzvy a svým know-how podporovat jejich implementaci. Předpokládá konání nultého 

MV na jaře 2022 s tím, že se asi rozšíří složení MV o zástupce NS MAS a právě MV ČR.  

Usnesení: MV OPTP vzal informaci na vědomí. 
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Ad (3) Informace o finančním čerpání z OPTP 2014–2020 

Petra Lukšová (MMR) uvedla, že predikce finanční prostředků pro klíčové stavy čerpání je 

plněna, nehrozí nenaplnění pravidla n+3 či nedočerpání alokace programu do konce období. 

Finanční prostředky v právních aktech byly naplněny v I. Q 2021 na 97 %, ve II. Q na 95 % a 

ve III. Q na 96 %. Finanční prostředky vyúčtované v žádostech o platbu byly plněny v I. Q 2021 

na 103 %, ve II. Q na 98 % a ve III. Q na 100 %. Predikce finančních prostředků v souhrnných 

žádostech o platbu byla plněna za I. Q 2021 na 102 %, ve II. Q na 100 % a ve III. Q na 99 %. 

Poté specifikovala srovnání OPTP s jinými operačními programy v plnění pravidla n+3 a výši 

finančních prostředků v žádostech o průběžnou platbu odeslanou EK. Z výsledků vyplývá, že 

OPTP je v dobré kondici a je nyní na 2. místě v porovnání se všemi operačními programy. 

Představila a komentovala graf, týkající se predikce čerpání (plnění pravidla n+3) s tím, že limit 

čerpání n+3 na rok 2021 je plněn na 131,1 % a rovněž je plněn limit čerpání n+3 pro rok 2022.  

Usnesení: MV OPTP vzal informaci na vědomí. 

 

Ad (4) Schválení Zprávy o plnění Evaluačního plánu 2021 

Kateřina Řehořková (MMR) představila Zprávu o plnění Evaluačního plánu včetně dosud 

realizovaných evaluací. Na rok 2021 je plánována realizace Hodnocení evaluační činnosti a 

příprava podkladů k Průběžné evaluaci 2021+, jejímž výstupem budou dvě části, a to nastavení 

průběžné evaluace cílů OPTP 21+ včetně získání doporučení k nastavení evaluace, designu 

struktury dotazníkového šetření mezi příjemci a využití formátu víceetapové evaluace ke 

sledování výsledků OPTP jednou ročně. Cílem druhé části je zhodnocení dosavadní činnosti 

evaluační jednotky OPTP, kdy očekáváme zpětnou vazbu ohledně nastavení jejího fungování 

a zároveň doporučení ke zlepšení, jak lépe komunikovat výsledky evaluací. V současné době 

dochází k výběru dodavatele, na příštím jednání budou členové MV seznámeni s výsledky 

evaluace. 

Usnesení: MV OPTP schválil Zprávu o plnění Evaluačního plánu 2021. 

 

Ad (5) Schválení Ročního komunikačního plánu na rok 2022 

Michal Klusák (MMR) představil hlavní komunikační aktivity letošního roku, jako byly Dny 

otevřených dveří na projektech a během covidové doby byly realizovány Online Dny 

otevřených dveří „Kde fondy EU pomáhají“.  V této aktivitě se bude pokračovat nejen 

vzhledem k aktuální situaci, ale i také z důvodu jejího zaměření na jinou cílovou skupinu. 

Uvedl, že pokračuje inzerce v přílohách Deníků – každý měsíc jsou ve čtyřech regionálních 



 
 
 

 
- 6 - 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

mutacích představeny tematicky projekty, které horizontálně pokrývají EU témata. Další 

realizovanou aktivitou jsou podcasty, které představují nové programy ve spolupráci s jejich 

řídícím orgány.  Pokračují rovněž práce na horizontálních tématech, jako jsou evaluace či 

projektové řízení. Do konce roku je plánována tvorba prvních podcastů s příjemci.  

Následně představil cíle komunikace na rok 2022, kterými jsou udržení vysokého povědomí o 

EU fondech u široké veřejnosti, posílení pozitivního vnímání přínosů EU fondů v podpořených 

projektech včetně pokrytí startu nového programového období. Za hlavní komunikační témata 

si stanovili pokračování „100 000 projektů pro lepší Česko“, které zahrnuje animované 

kampaně. Nadále budou také pokračovat eventové záležitosti „Kde fondy EU pomáhají“ a 

dojde k představení nového programového období včetně finančních nástrojů. Informoval o 

východiscích zohledněných při přípravě Ročního komunikačního plánu, jako je podrobnější 

segmentace cílové skupiny široká veřejnost a snaha o dobré zacílení komunikačních aktivit. 

Z průzkumů vyplývá, že pro dobrou komunikaci hraje televize jasný prim. Uvedl, že stále větší 

důraz je kladen na prezentaci v rámci digitálních médií. Lidé vyžadují důkazy o realizovaných 

projektech a oceňují přímou komunikaci formou eventů. Mezi hlavní aktivity roku zařadil 

mediální kampaně i vzhledem k odsunutým kampaním kvůli covidu. Jedná se o mediální 

kampaň „100 000 projektů pro lepší / zelené Česko“ (již vyrobená), navazující online kampaň 

na podzim na téma lepší zaměstnanost a sociální začleňování. Dále se připravují kampaň na 

projekty ITI a kampaň o finančních nástrojích – „Chytrá cesta ke zdrojům“. Budou pokračovat 

aktivity v přílohách regionálních Deníků a nově i dvoustrana v Blesku, jež bude směřována na 

odlišnou cílovou skupinu. Dále je plánováno realizovat 80 akcí prostřednictvím regionálních 

Eurocenter. Pokračovat budou i Dny otevřených dveří, návrat na menší a regionální hudební 

festivaly, putování po projektech, prezentace na regionálních akcích a veletrzích – např. Země 

živitelka. Tyto aktivity však nejvíce může ovlivnit vývoj covidové situace.  Nadále bude 

podpořena absorpční kapacita prostřednictvím Eurocenter a Eurofondů formou pokračování 

v seminářích a poskytování stále více konzultací k projektovým záměrům a jejich směřování 

na kompetentní řídící orgány. Uvedené aktivity platí i pro linku Eurofond, která je provozována 

ve spolupráci s Úřadem vlády ČR a poskytuje informace tazatelům ohledně EU a EU fondů 

nejen telefonicky, ale v současné době čím dál více prostřednictvím e-mailu a online chatu. 

Uvedl, že mezi průřezové aktivity bude nadále patřit webový portál dotaceEU.cz, který projde 

v příštím roce faceliftem, průběžná on-line komunikace a rozšíření fotografické databáze 

projektů. V přípravě je i vydání nových tiskovin – Abeceda fondů EU pro programové období 

2021-2027, tvorba nové virtuální reality a propagačních předmětů. Celkový rozpočet na rok 

2022 činí přes 62 mil. Kč, z nichž většinu tvoří mediální kampaně a eventy. 

Marek Kupsa (MMR) – poděkoval za prezentaci a požádal přítomné o jejich dotazy. 

Michael Otta (AK ČR) se dotázal, zda byly provedeny nějaké průzkumy ohledně zvyšování 

povědomí o fondech EU a jejich pozitivního vnímání ze strany široké veřejnosti, včetně cíle, 

kam by se měla komunikace o EU fondech vyvíjet.  
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Michal Klusák (MMR) odpověděl, že v letošním roce se nepodařilo průzkumy realizovat. 

V roce 2022 plánují sběr dat před startem kampaní a po jejich proběhnutí, cca v červnu 2022, 

prostřednictvím evaluace publicity. Do evaluace budou zařazeny nejen kampaně, ale i další 

aktivity. Dojde i k využití Eurobarometru od EK.  

Jana Chaloupková (EK) uvedla, že aktuální Eurobarometr již vyšel nebo vychází a z něho 

vyplývá, že v ČR jsou projekty ESIF  obyvateli hodnoceny velmi kladně. ČR je mezi čtyřmi 

státy s nejvyšším povědomím obyvatel o projektech ESIF. 

Marek Kupsa (MMR) doplnil, že orientace příjemců mezi možnostmi podpory ať již z EU 

fondů, nebo dalších programů jako je Národní plán obnovy, modernizační fond, Fond 

spravedlivé transformace, není jednoduchá, linie rozhraní je tenká a bude potřeba vysvětlovat 

rozdíly mezi jednotlivými EU fondy a dalšími možnostmi podpory.  

Usnesení: MV OPTP schválil Roční komunikační plán na rok 2022. 

 

Ad (6) Různé  

Marek Kupsa (MMR) informoval o ukončení fungování regionálních rad (RR) dle aktuálního 

znění zákona 248/2000 Sb., o podpoře regionálního rozvoje, ve znění pozdějších předpisů. 

Odbor Řídícího orgánu OPTP byl pověřen rozhodnutím ministryně MMR výkonem funkce 

řídícího orgánu pro Regionální Operační Programy a pověřen zajištěním role právního nástupce 

RR ve spolupráci s dalšími útvary MMR, GFŘ a MF. OPTP bude rovněž vykonávat roli 

statutárního zástupce pro jednání se zástupci EK v rámci ukončování ROP Jihozápad a 

Severozápad. Předpoklad trvání výkonu funkce řídícího orgánu odhadl na cca 2-3 roky. 

Ukončování RR bude financováno z prostředků stávajícího OPTP do roku 2023.  

Jana Havlicová (RR) poděkovala za dosavadní spolupráci a uvedla, že cílem pro RR je nyní 

ukončit rozpracované kauzy a předat co nejméně rozdělané práce. Poděkovala MMR za 

intenzivní spolupráci a postupy, aby došlo k bezproblémovému zvládnutí předání dokumentů 

RR na MMR. Poděkovala za spolupráci i zástupkyni EK paní Chaloupkové.  

Marek Kupsa (MMR) doplnil, že nejde pouze o přebírání dokumentů, ale i o dokončení 

rozpracovaných záležitostí. Poděkoval za spolupráci s RR. Dále vyzval přítomné, zda mají 

podnět do bodu programu Různé. Do bodu Různé nebyly zařazeny další body k projednání.  

Petr Volek (ANNO) se opětovně dotázal, jak bude řešena záležitost ad hoc projektů 

v souvislosti s implementačním uspořádáním v PO 2021+ a zda bude řešeno formou samostatné 

výzvy.  
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Jiří Kořínek (MMR) upřesnil, že detailní pravidla implementace nebyla dosud stanovena, 

pravděpodobně bude vyhlášena samostatná výzva s informacemi o obsahu a požadovaných 

cílech projektů. Důležitou podmínkou však bude využitelnost výsledků ad hoc projektů pro 

Dohodu o partnerství po konzultaci s MMR-NOK. 

Marek Kupsa (MMR) informoval, že primárně se budeme snažit v maximální možné míře 

vyčerpat finanční alokaci za současné období. V roce 2022 spustíme výzvy pro nové příjemce 

OPTP, další výzvy budou vyhlášeny v roce 2023.  

Jana Chaloupková (EK) považovala za důležité, že dochází k přenosu odpovědnosti za RR 

resp.  ROPy na ŘO OPTP i v souvislosti s tím, že budou nadále využity zkušenosti RR včetně 

přechodu některých pracovníků na OPTP. Poděkovala za výborné čerpání finanční alokace 

OPTP, proběhlé mediální kampaně a doplnila harmonogram postupu předkládání a schvalování 

Dohody o partnerství a programů v novém programovém období s tím, že schválení DoP a 

prvních programů je očekáváno v I. čtvrtletí 2022. Závěrem poděkovala za pozvání na jednání 

MV s tím, že se těší na další spolupráci.  

Marek Kupsa (MMR) poděkoval za osobní přítomnost členů a hostů monitorovacího výboru 

na jednání. Popřál všem pevné zdraví, krásné svátky a vše nejlepší do nového roku.   

 

Ad (7) Shrnutí hlavních závěrů 

Marek Kupsa (MMR) shrnul 4 hlavní závěry ze 14. zasedání MV OPTP: 

1. MV OPTP vzal na vědomí informaci o stavu realizace OPTP 2014-2020 a přípravě 

OPTP 2021+ 

2. MV OPTP vzal na vědomí informaci o finančním čerpání z OPTP 2014-2020 

3. MV OPTP schválil Zprávu o plnění Evaluačního plánu 2021 

4. MV OPTP schválil Roční komunikační plán na rok 2022 

Na závěr poděkoval členům MV OPTP za konstruktivní jednání a diskuzi a uvedl 

předpokládaný termín 15. zasedání MV OPTP dne 17. 05. 2022. 

Zapsala: Ilona Binhacková (MMR), Ivana Hladíková (MMR) 

 

Schválil: Marek Kupsa (MMR), místopředseda MV OPTP 
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